
Protokół nr 2/ 2018 

z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 5 grudnia 2018 r. w godz. 17:00 – 18:10    w sali nr 146 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji:                                                                                     

1/ Andrzej Turowski– przewodniczący Komisji  

2/ Tadeusz Czerwiecki – wiceprzewodniczący Komisji 

3/ Bogdan Bezdziecki       

4/ Sylwester Cimochowski                

5/ Anna Ruszewska        

6/ Sławomir Sieczkowski     

 

1/ Jacek Niedźwiedzki – Nieobecny           

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk  

2. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta    

3. Ewa B. Sidorek  Zastępca Prezydenta     

4. Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta     

5. Monika Podziewska – Naczelnik Wydz. Bud. i Fin.  

6. Dorota Szczęsna – Naczelnik Wydz. Spraw Społ.  

7. Maria Metelska – Zastępca Dyrektor MOPR    

8. Adam Żywiczyński – Miej. Konserwator Zabytków  

9. Alicja Jacewicz – Naczelnik Wydz. Oświaty i Wychowania   

10. Elżbieta Szczęsna – Wydz. Oświaty i Wychowania  

11. Maciej Gołaszewski – Wydz. Oświaty i Wychowania    

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Andrzej Turowski, który powitał zebranych                                      

i nadmienił, że porządek posiedzenia wraz z materiałami został przesłany członkom Komisji.  

Zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi.  

Przewodniczący zaproponował nowy porządek obrad, dodając jako punkt 12                                

– zaopiniowanie projektu umowy z firmą Racis Development spółka z o.o. 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do porządku obrad i przystąpili do głosowania.  

 

za   głosowało    – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie protokołu nr 1/2018 z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach   w dniu 22 listopada 2018 r. 



2. Przyjęcie Regulaminu pracy Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach 

w kadencji 2018-2023.  

3. Informacja z konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako 

części budżetu miasta na 2019 rok. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwalę w sprawie określenia zadań Miasta 

Suwałki realizowanych w roku 2018 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

opłat za pobyt dziecka w żłobku prowadzonym przez Miasto Suwałki oraz określenia 

maksymalnej opłaty za wyżywienie w żłobku. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków i objętych ochroną na terenie Miasta Suwałki. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet radnym Rady 

Miejskiej w Suwałkach oraz rozliczania kosztów podróży służbowych. 

8. Zaopiniowanie Projektu Budżetu Miasta Suwałk na 2019 rok. (materiał został przekazany                    

w dniu 22.11. 2018 r.) 

9. Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej Miasta  Suwałki na lata                           

2019 - 2040. (materiał został przekazany w dniu 22.11. 2018 r.) 

10. Wypracowanie zbiorczej opinii w sprawie projektu budżetu Miasta Suwałk na 2019 rok.  

11. Wypracowanie zbiorczej opinii w sprawie projektu wieloletniej prognozy finansowej Miasta 

Suwałki na lata  2019-2040.  

12. Zaopiniowanie projektu umowy z firmą Racis Development spółka z o.o. 

13. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 1/2018 z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach   w dniu 22 listopada 2018 r. 

 

Przewodniczący Andrzej Turowski zapytał o uwagi i wnioski do protokołu.                       

Andrzej Turowski  do protokołu nie zgłoszono uwag, wobec czego  protokół nr 1/2018  został 

przyjęty przez aklamację.  

 

Ad pkt.  2 

Przyjęcie Regulaminu pracy Komisji Finansowo-Budżetowej Rady Miejskiej                                 

w Suwałkach w kadencji 2018-2023.  

Regulamin stanowi załącznik nr 2 do protokołu.   

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 



Komisja  pozytywnie zaopiniowała Regulaminu pracy Komisji Finansowo - Budżetowej 

Rady Miejskiej  w Suwałkach w kadencji 2018-2023.  

 

Ad pkt.  3                                                                                                                                 

Informacja z konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego 

jako części budżetu miasta na 2019 rok. 

Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.   

  

 Komisja  pozytywnie zaopiniowała Informację z konsultacji społecznych w sprawie 

Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 2019 rok. 

 

Ad pkt.  4                                                                                                                                

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwalę w sprawie określenia zadań 

Miasta Suwałki realizowanych w roku 2018 ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały zmieniającej uchwalę w sprawie 

określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2018 ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad pkt.  5                                                                                                                                 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za pobyt dziecka w żłobku prowadzonym przez Miasto Suwałki oraz 

określenia maksymalnej opłaty za wyżywienie w żłobku. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.   

 

Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że nastąpił wzrost stawki żywieniowej o 2 zł, stawka 

żywieniowa nie była zmieniana od 2013 roku. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0  

 Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie zmian uchwały w 

sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w żłobku prowadzonym przez Miasto 

Suwałki oraz określenia maksymalnej opłaty za wyżywienie w żłobku. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 



Ad pkt.  6                                                                                                                                

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków i objętych ochroną na terenie Miasta Suwałki. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.   

 

Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił projekt uchwały, w którym zmieniono terminy rozliczeń 

dotacji, jak również przedłużenie terminów  składania wniosków, co będzie skutkowało 

wydłużeniem czasu przeznaczonego na wykonanie remontu.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie zmiany uchwały                    

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków i objętych ochroną 

na terenie Miasta Suwałki. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt.  7                                                                                                                                

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet radnym Rady 

Miejskiej w Suwałkach oraz rozliczania kosztów podróży służbowych. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu.   

 

Przewodniczący Komisji A. Turowski poinformował, że przed komisją radni otrzymali  nowy 

projekt uchwały z dodanym nowym punktem „nr 7. Diety przysługują proporcjonalnie do ilości 

dni w miesiącu rozpoczęcia lub zakończenia pełnienia funkcji, o których mowa w § 1 ust. 1 i 

3.” 

Radny S. Sieczkowski zapytał kto jest wnioskodawcą tej uchwały?  

Przewodniczący A. Turowski odpowiedział, że wnioskodawcą ww. uchwały jest 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0  

  

Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

diet radnym Rady Miejskiej w Suwałkach oraz rozliczania kosztów podróży służbowych. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 



Ad pkt.  8                                                                                                                                

Zaopiniowanie Projektu Budżetu Miasta Suwałk na 2019 rok.  

Projekt budżetu stanowi załącznik nr 12 do protokołu.   

Uchwała RIO Nr V-00310-13/18  stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Radny S. Sieczkowski zapytał czy są planowane działania w zakresie zwiększenia dotacji dla 

podmiotów, które prowadzą niepubliczne żłobki. 

Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że rozpocznie się budowa żłobka miejskiego. Zostaną 

pozyskane środki z Rządowego Programu „Maluch Plus”. W roku przyszłym są plany aby 

uruchomić „bon opiekuńczy”, który zastąpi dotacje w żłobkach niepublicznych, aby wspierać 

funkcjonowanie tego typu placówek.  

Radny S. Sieczkowski zapytał o dotacje dla stowarzyszeń i  organizacji pożytku publicznego, 

w szczególności działających w zakresie sportu, czy kwota zabezpieczona w budżecie pozwoli 

klubom, szczególnie tym, które działają  w zakresie priorytetowych dyscyplin  na utrzymanie  

się w rozgrywkach, w działalności na poziomie co najmniej dotychczasowym.  

Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że Klubowi Wigry została przyznana większa kwota 

dotacji, niż w roku ubiegłym, również zostały przyznane stypendia dla sportowców i trenerów.  

Przewodniczący Komisji A. Turowski poddał pod dyskusję złożony przez radnego                                               

T. Czerwieckiego wniosek do projektu budżetu, dotyczący ujęcia w planie inwestycyjnym 

wykonanie  64 miejsc parkingowych wraz z ciągiem pieszym oraz ścieżką rowerową w pasie 

drogowym ulicy Szpitalnej. Przewodniczący poprosił  p. Prezydenta aby ustosunkował się do 

ww. wniosku.  

Prezydent Cz. Renkiewicz  odpowiedział, że jest za tym, aby ten wniosek zrealizować tylko nie 

w przyszłym roku. W programie budowy ścieżek rowerowych  jest zaplanowana do realizacji 

ww. ulica.  Prezydent wniósł  propozycję odrzucenia wniosku radnego T. Czerwieckiego. 

Radna A. Ruszewska odniosła się do wypowiedzi prezydenta w sprawie ścieżek rowerowych 

na ulicy Szpitalnej. Przypomniała, że również składała podobny wniosek dot. ścieżek 

rowerowych oraz bezpieczeństwa na ulicy Szpitalnej. Radna stwierdziła, że jest przychylna do 

zapewnień  prezydenta i będzie monitorowała ten temat.  

Radny T. Czerwiecki  przedstawił swój wniosek, w którym chciał przedstawić dwie sprawy:                      

– parkowanie pojazdów na ulicy Szpitalnej, gdzie niszczone są już istniejące trawniki;                             

– chodnik, który przylega bezpośrednio do jezdni.  

 

Przewodniczący komisji wniósł formalny wniosek dotyczący nie ujęcia  w budżecie na rok 2019 

wniosku radnego T. Czerwieckiego.    

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i przystąpili do głosowania o nie przyjęcie ww. wniosku.  

Wniosek stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Głosowanie nad projektem wniosku:  

za pozytywną opinią głosowało  – 2 radnych  

przeciw    – 3 radnych 

wstrzymało się od głosu  – 1 radny 

 

Komisja  nie zaopiniowała  pozytywnie wniosku radnego T. Czerwieckiego. 



Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania budżetu. 

Głosowanie nad projektem budżetu:  

za pozytywną opinią głosowało  – 3 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 3 radnych 

  

Skarbnik W. Stelmach  poinformował, że zostaną wprowadzone autopoprawki: w zakresie 

dochodów i wydatków. Zostanie wprowadzony do budżetu projekt współfinansowany ze 

środków Unii Europejskiej realizowany z partnerem litewskim pn. „Sztuka i kultura w miastach 

pogranicza polsko–litewskiego jako atrakcja turystyczna”, wprowadzenie zadania 

inwestycyjnego  pod nazwą „dokumentacja przyszłościowa”. Przesunięcie środków z działu 

zdrowie na szczepienia przeciwko grypie. W rezerwie celowej zostanie zmieniona kwota na 

Budżet Obywatelski z wydatków inwestycyjnych na wydatki bieżące. Autopoprawki zostaną  

przekazane radnym przed sesją Rady Miejskiej.  

 

 Komisja  pozytywnie zaopiniowała  Projektu Budżetu Miasta Suwałk na 2019 rok.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad pkt.  9                                                                                                                                

Zaopiniowanie  projektu wieloletniej prognozy finansowej Miasta Suwałki na lata                    

2019 - 2040.      

Projekt wieloletniej prognozy finansowej stanowi załącznik nr 16 do protokołu.   

Uchwała RIO Nr V-00311-13/18 stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Radny S. Sieczkowski  zapytał o inwestycje i dług czy będzie istniała realna możliwość, 

zmniejszania go w kolejnych latach, czy będzie utrzymany na dotychczasowym poziomie.  

Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że taka skala inwestycji taka jak  jest w tym roku                        

i w przyszłym nie jest możliwa do realizacji. W roku 2020 nie będzie już tak dużych potrzeb 

inwestycyjnych.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem wieloletniej prognozy finansowej:  

za pozytywną opinią głosowało  – 3 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 3 radnych 

  

 Komisja  pozytywnie zaopiniowała  projekt wieloletniej prognozy finansowej Miasta  

Suwałki na lata 2019 - 2040.      

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad pkt.  10                                                                                                                                

Wypracowanie zbiorczej opinii w sprawie projektu budżetu Miasta Suwałk na 2019 rok.  

Przewodniczący komisji Andrzej Turowski odczytał opinie wszystkich komisji 

merytorycznych, w sprawie budżetu Miasta Suwałk na 2019 rok tj: 

 



1/ Komisji Kultury, Sportu i Turystyki  z 3 grudnia 2018 r. – opinia pozytywna (głosowanie 

„za”– 4 radnych, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 3 radnych).  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

2/ Komisji Oświaty i Wychowania z 3 grudnia 2018 r. – opinia pozytywna (głosowanie  „za”– 

4 radnych, „przeciw” – 0, „wstrzymał się” – 1 radny).  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

3/ Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa z  4 grudnia 2018 r.  – opinia  pozytywna 

(głosowanie  „za”– 5 radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się” – 2 radnych).  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

4/ Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego z 5 grudnia 2018 r.  – opinia pozytywna 

(głosowanie  „za”– 4 radnych, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” –  3 radnych).  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

5/ Komisja Finansowo - Budżetowa z 5 grudnia 2018 r. – opinia pozytywna 

    (głosowanie „za”– 3 radnych, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” –  3 radnych).  

Opinia zbiorcza stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Ad pkt.  11                                                                                                                               

Wypracowanie zbiorczej opinii w sprawie projektu wieloletniej prognozy finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2019-2040.  

Przewodniczący komisji Andrzej Turowski odczytał opinie wszystkich komisji 

merytorycznych, w sprawie projektu wieloletniej prognozy finansowej Miasta Suwałki na lata 

2019-2040 tj.: 

1/ Komisji Kultury, Sportu i Turystyki  z 3 grudnia 2018 r. – opinia pozytywna (głosowanie 

„za”– 4 radnych, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 3 radnych).  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

2/ Komisji Oświaty i Wychowania z 3 grudnia 2018 r. – opinia pozytywna (głosowanie  „za”– 

4 radnych, „przeciw” – 0, „wstrzymał się” – 1 radny).  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

3/ Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa z  4 grudnia 2018 r.  – opinia  pozytywna 

(głosowanie  „za”– 5 radnych, „przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się” – 2 radnych).  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

4/ Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego z 5 grudnia 2018 r.  – opinia pozytywna 

(głosowanie  „za”– 4 radnych, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” –  3 radnych).  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

5/ Komisja Finansowo - Budżetowa z 5 grudnia 2018 r. – opinia pozytywna 

    (głosowanie „za”– 3 radnych, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” –  3 radnych).  

Opinia zbiorcza stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Ad pkt.  12                            

Zaopiniowanie projektu umowy z firmą Racis Development spółka z o.o. 

Projekt umowy stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Prezydent Cz. Renkiewicz  przedstawił i omówił projekt umowy,  w którym  przedstawiony jest 

zakres możliwości im zasad realizacji zespołu  budynków wielorodzinnych z garażami wraz                     



z zagospodarowaniem terenu i infrastrukturą techniczną. Miasto w ramach umowy zobowiązuje 

się do pozyskania gruntów niezbędnych do realizacji  przebudowy drogi publicznej wraz                          

z budową fragmentu nowej drogi. Inwestor zaś opracuje na własny koszt dokumentację 

techniczną przebudowy drogi publicznej oraz realizacji na swój koszt przebudowy ww. dróg                   

i budowy fragmentu nowej drogi lokalnej. Dodatkowo Inwestor wykona na swój koszt                            

30 ogólnodostępnych miejsc postojowych.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem umowy: 

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

Komisja  pozytywnie zaopiniowała  projekt umowy z firmą Racis Development spółka z o.o. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Ad pkt.  13                            

Wolne wnioski. 

Radna A. Ruszewska zapytała czy w ramach rewitalizacji została przeprowadzona  ankieta                    

na terenie  miasta?  

Zastępca Prezydenta E. Sidorek odpowiedziała, że została przeprowadzona  w centrum 

Suwałk, była ona przeprowadzona przez Stowarzyszenie „Nie po Drodze” w ramach projektu.  

Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że miał możliwość zapoznania się z wynikami ww. 

ankiety.  

Radna A. Ruszewska zaproponowała, że z wynikami  tej ankiety powinny zapoznać się również 

radni, instytucje kultury, stowarzyszenia oraz  mieszkańcy. 

Zastępca Prezydenta E. Sidorek obiecała, że ww. materiał zostanie przekazany wszystkim 

radnym.  

Radna A. Ruszewska zapytała czy wnioski z ankiety zostały wpisane do nowego programu 

związanego z rewitalizacją miasta?  

Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna przedstawił jak przebiegły konsultacje, które miały na celu 

otwarcie programu aby można było sięgać po różnego rodzaju środki.  

 

Przewodniczący podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie komisji. 

 

Na tym protokół zakończono.  
     

       Przewodniczący                                  

Komisji Finansowo – Budżetowej      

Rady Miejskiej w Suwałkach 

          Andrzej Turowski 

Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 

     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


